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 JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
      CONSILIUL JUDEŢEAN 
 Nr. IC/4278 din 26.04.2013 
          
 

PROCES – VERBAL 
încheiat astăzi, 26 aprilie 2013,  în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 

 Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din data de 24 aprilie 
2013 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului Administrativ al Judeţului Bistriţa-Năsăud, 
începând cu ora 15ºº. 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud  nr. 
129 din 18 aprilie 2013, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 24 aprilie 2013, iar conform prevederilor Dispoziţiei 
Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud  nr. 130 din 22 aprilie 2013, consilierii 
judeţeni au fost convocaţi la şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data 
de 26 aprilie 2013  în scris, prin invitaţie, telefonic şi prin mass-media. 

Din partea aparatului de specialitate participă: Iosif Redl – secretarul judeţului; Mica 
Oprea – director executiv; Tiniş Viorel – director executiv; Michiu Victor – arhitect şef; Jurje 
Ana – şef serviciu; Moldovan Nicoleta – consilier principal; Vereş Paul – consilier principal; 
Palade Ionela – consilier asistent.  

În calitate de invitaţi participã: domnul Ţărmure Gavril – manager al Centrului Judeţean 
pentru Cultură Bistriţa-Năsăud; domnul Gavrilaş Vasilichi George Alexandru – manager al 
Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud, precum şi reprezentanţii mass-media.              

 
 

* 
 
 

La şedinţă participă 29 consilieri judeţeni. Lipseşte domnul consilier judeţean Sighiartău 
Robert Ionatan.  

Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan adresează salutări tuturor participanţilor şi 
declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean. 
 
 

* 
 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Sărut-mâinile, buna ziua. Bine aţi revenit dragi colegi la şedinţa Coniliului Judeţean. 
Cu permisiunea dumneavoastră, înainte de a intra în ordinea de zi, aş vrea să vă supun 

aprobării sigur, în ordine, 3 procese verbale ale şedinţelor noastre din data de 6, 12 şi 21 
martie a.c. 
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Aş supune aprobării dumneavoastră PROCESUL-VERBAL al şedinţei ordinare din data de 
6 martie 2013. Dacă sunt intervenţii sau comentarii asupra acestui proces-verbal. 

Dacă nu, deschid procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 25 voturi “pentru” (să ştiţi că nu toţi aţi votat) procesul-verbal a fost aprobat. 
 
Vă supun aprobării dumneavoastră PROCESUL-VERBAL al şedinţei extraordinare din 

data de 12 martie 2013. Dacă sunt intervenţii sau comentarii. 
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 27 voturi “pentru” şi 1 “abţinere” procesul-verbal a fost aprobat. 
 
Vă supun aprobării dumneavoastră PROCESUL-VERBAL al şedinţei extraordinare din 21 

martie 2013. Dacă sunt intervenţii sau comentarii. 
Dacă nu, vă rog să votaţi. 
Cu  26 voturi “pentru” şi 1 “abţinere” procesul-verbal a fost aprobat. 
 
Supun aprobării dumneavoastră PROCESUL-VERBAL al şedinţei extraordinare din data 

de 3 aprilie 2013. Dacă sunt intervenţii sau comentarii. 
Dacă nu, deschid procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu  26 voturi “pentru” procesul-verbal a fost aprobat. 

 
* 

 
Ordinea de zi pentru şedinţa de astăzi este următoarea: 
 

1. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Regulamentului de 
organizare şi funcţionare al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 40/2012. 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare şi 
funcţionare al Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud. 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

3. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie al Complexului Muzeal Bistriţa-
Năsăud. 
Iniţiator: Alexandru Pugna – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

4. Proiect de hotărâre privind atribuirea denumirii „George Coşbuc” Bibliotecii 
Judeţene Bistriţa-Năsăud. 
 Iniţiator: Alexandru Pugna – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

5. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud în Consiliul de administrație la Biblioteca Județeană Bistrița-
Năsăud. 
 Iniţiator: Alexandru Pugna – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea semnului de intrare în judeţul Bistriţa-
Năsăud. 

      Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea de măsuri compensatorii pentru 

reducerea distanţelor de siguranţă faţă de clădirile aflate pe latura sud-est a 
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amplasamentului pentru lucrarea „Reabilitare şi extindere imobil de birouri 
existent pentru Serviciul Public Comunitar de Evidenţă a Persoanelor”, în 
vederea obţinerii avizului „securitate la incendiu”. 

      Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
8. Proiect de hotărâre privind concesionarea unui teren proprietate a judeţului 

Bistriţa-Năsăud. 
      Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
9. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii nr. 72/28.07.2005 privind 

atribuirea în folosinţă a unor imobile. 
      Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
10. Proiect de hotărâre privind înscrierea în domeniul public al judeţului Bistriţa-

Năsăud a imobilului situat în municipiul Bistriţa, Bulevardul Independenţei, nr. 
79. 

      Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
11. Proiect de hotărâre pentru acceptarea donaţiei unor bunuri mobile cu titlu 

gratuit.  
      Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
12. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Ghidului solicitantului privind regimul 

finanţărilor nerambursabile alocate de la bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud 
pentru activităţi nonprofit de interes judeţean în anul 2013. 

      Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
13. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei nr. 2, Cap.II.1 poziţia 1 din 

Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 74/26 octombrie 2012 
privind aprobarea organigramei şi a statului de funcţii pe anul 2012 la Centrul 
Judeţean pentru Cultură Bistriţa-Năsăud. 

      Iniţiator: Alexandru Pugna – vicepreşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
14. Diverse. 

 
Vă propun suplimentarea ordinii de zi cu: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea retransmiterii obiectivului de investiţii 
sectorul de drum DJ 172D de la km 0+000 la km 42+150 care face legătura 
între Ilva Mică  şi  limita judeţ Suceava, judeţul Bistriţa-Năsăud, din 
administrarea Ministerului Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice în 
administrarea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. 
 Iniţiator: Emil Radu Moldovan – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
La proiectul de hotărâre cu donaţiile sunt prinse şi paturile şi microbuzele da? Ok. 
Dacă sunt intervenţii sau propuneri de completare a ordinea de zi din patea 

dumneavoastră.  
Dacă nu, supun aprobării dumneavoastră proiectul ordinii de zi. Vă rog să votaţi. 
Cu 27 voturi “pentru” ordinea de zi a fost adoptată. 

 Vă mulţumesc. 
 
* 
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 1. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Regulamentului de 
organizare şi funcţionare al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 40/2012. 

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule preşedinte.  
Comisia de cultură, vă rog avizul. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc.  
Comisia de urbanism, vă rog avizul. 
Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil cu următorul amendament: articolul 50, aliniatul 2 se modifică şi va avea 

următorul cuprins: 
(2) Pentru exercitarea votului deschis se folosește de regulă sistemul de vot electronic. 

La finalul fiecărui vot, se va afişa pe monitoarele sistemului de vot lista cuprinzând numele 
fiecărui consilier judeţean şi modalitatea în care a votat. În situația imposibilității folosirii 
sistemului de vot electronic, votul deschis se exprimă public prin ridicarea mâinii sau apel 
nominal. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
În principiu, suntem de acord cu amendamentul Comisiei de urbanism, cu o singură 

rugăminte. Sistemul nostru de vot nu este unul performant, care să ne permită să afişăm 
foarte rapid să afişăm de fiecare dată rezultatul ăsta nominal şi atunci, vă propun ca 
amendamentul dumneavoastră să sune la modul în care l-aţi prezentat, cu precizarea: această 
afişare să se va facă la cererea unui consilier judeţean. Pentru că astfel, de fiecare dată 
trebuie să ieşim din programul ăsta, să intrăm în altă parte a programului, să le afişăm şi ne ia 
foarte mult timp.  

Deci, amendamentul cu precizarea: la cererea unui consilier judeţean. Când unul dintre 
colegii noştri doreşte să fie afişat rezultatul votului, intervine, cere afişarea şi colegii noştri de 
la IT să facă afişarea, până când vom avea resursele necesare să updatăm sistemul de vot ca 
el să meargă instantaneu pe modelul, dacă vreţi, a sistemului de la primărie. 

Săsărman Monica: - con silier judeţean – 
Sau la solicitarea oricărui consilier judeţean. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Oricărui, de acord. Cred că toţi suntem egali aici, nu trebuie să fie domn sau doamnă, 

blond sau brunet.  
Săsărman Monica: - con silier judeţean – 
Dar nu o să supuneţi la vot solicitarea. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am spus la solicitarea, nu am spus la solicitarea supusă la vot, doamna Săsărman. Cred 

că am fost extrem de concret în ceea e am spus. Vreţi dumneavoastră să completăm, să 
supunem şi la vot solicitarea? 

Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Nu. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Bun, atunci nu-mi mai daţi idei.  
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Eu doar mă asigur că am înţeles bine. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Rămâne stenograma, doamna consilier judeţean şi cred că am fost foarte clar.  
Comisia economică, vă rog. 
Stroe Iulian-Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Dacă sunt intervenţii.  
Dacă nu, supun aprobării dumneavoastră acest proiect de hotărâre, cu amendamentul 

făcut de Comisia de urbanism şi cu completarea făcută de către mine - la cererea oricărui 
consilier judeţean. 

Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 28 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Înţeleg că lipseşte numai un coleg. Ar trebui să fie totuşi vreo 30 de voturi. Cineva nu 

votează. Asta doar spre ştiinţă. 
 

* 
 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare şi 
funcţionare al Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud. 

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Dacă sunt intervenţii.  
Vă rog, domnul consilier Curteanu. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte, eu unul am sesizat două mici probleme la acest proiect, 

mai precis la ROF-ul Muzeului. 
Prima din ele o constituie câteva mici corecţii care chiar trebuie făcute, pentru că altfel 

alunecăm în ridicol. La art. 9 pct. 3.5 în loc de Peşterea ar trebui să se corecteze şi să scrie 
Peştera Tăuşoare şi în loc de şituri ar trebui să scriem situri acolo. De aceea, o să rog colegii 
mei să ia act de aceste modificări şi secretariatul tehnic să le şi opereze. 

La art. 15 şi aici o să vă rog să fiţi un pic atenţi, pentru că trebuie să mă şi explic foarte 
pe scurt. La art. 15 alin. 3 vă propun reformularea acestui aliniat sub următoarea formă:  

Membri: 2 directori, 1 şef serviciu financiar-contabil, 2 consilieri judeţeni reprezentanţi 
ai Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, 3 șefi de secţie ai Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud 
din organigramă. 

E vorba de componenţa consiliului de administraţie. Dacă acest Consiliu Judeţean vrea 
ca într-adevăr să exercite un control, mai mult sau mai puţin, dar să exercite un control asupra 
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activităţii Complexului Muzeal, e necesar ca reprezentanţii Consiliului Judeţean să vină din 
rândurile noastre. Şi ca să nu fim suspectaţi de parti-pris-uri, cel puţin grupul consilierilor PDL 
nici nu va face vreo nominalizare în acest sens. Dar mie mi se pare că logic, e ca acest Consiliu 
Judeţean într-adevăr să-şi exercite atribuţiile şi să facă ceea ce e de făcut, adică să exercite 
tutela administrativă asupra Complexului Muzeal. 

De aceea am şi făcut această propunere. Iniţial era trecut în regulament că 
reprezentanţii Consiliului Judeţean sunt tot 2 – un consilier judeţan şi un reprezentant al 
preşedintelui Consiliului Judeţean. Preşedintele Consiliului Judeţean are suficiente pârghii prin 
care să-şi exercite controlul asupra Complexului Muzeal. Rămâne ca şi acest consiliu să aibă 
cel puţin o pârghie în plus. De aceea am şi făcut propunerea. 

Vă mulţumesc. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cu rugămintea să mai repetaţi o dată componenţa propusă. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
2 directori, 1 şef serviciu financiar-contabil, 2 consilieri judeţeni reprezentanţi ai 

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, 3 șefi de secţie ai Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud din 
organigramă. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Şi cum ar suna propunerea dumneavostră de modificare? Ce vreţi să înlocuiţi? Pe cine 

cu cine? Directorii din Consiliul Judeţean cu consilierii judeţeni? 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Eu n-am nici o treabă cu directorii, directorii rămân acolo. În locul reprezentantului 

preşedintelui Consiliului Judeţean va fi un consilier judeţean.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu am nici un fel de problemă. Deci, modificarea – reprezentantul preşedintelui cu 

reprezentanţii Consiliului Judeţean. De acord.  
Domnul consilier Coman, vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, în Săptămâna “Şcoala ALTFEL” am fost cu elevii 

prin judeţ şi anul trecut şi am observat un lucru care cred că l-aţi observat şi dumneavoastră şi 
presa, că nu avem o hartă de obiective, deşi avem obiective foarte frumoase în judeţul nostru, 
ale Complexului Judeţean Muzeal, dar nu există o hartă şi cel care vine din exterior nu poate 
să ia un pliant sau ceva făcut de Consiliul Judeţean şi să poată să aleagă din 25 de obiective, 5 
care sunt mai importante. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă referiţi la o hartă a muzeelor sau la obiective culturale? 
Coman Samuel-Leon: - consilier judeţean – 
O hartă a muzeelor şi nu numai. O hartă a muzeelor din Complexul Muzeal.  
Am primit de la preşedintele Consiliului Judeţean din Satu Mare, vă daţi seama, foarte 

elegant şi foarte bine făcute. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Uitaţi-vă acolo sus, vedeţi care sunt resursele din care au fost făcute. 
Coman Samuel-Leon: - consilier judeţean – 
Da, dar vreau să vă spun că trebuie să avem obiectiv, pentru promovarea turismului în 

judeţul nostru, trebuie să avem ca obiectiv crearea unor astfel de pliante şi modalităţi prin 
care noi să ne promovăm turismul. Pentru că avem un judeţ destul de bogat din punctul ăsta 
de vedere. Nu ne lăudăm degeaba, că avem obiective frumoase. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc, domnule consilier. Din păcate, am ratat o perioadă extrem de 

importantă, când foarte multe resurse europene erau pentru astfel de materiale de 
promovare. Nu avem în momentul de faţă nici un tip de material de promovare, nici măcar un 
pliant sau o broşură, la nivelul Consiliului Judeţean. I-am rugat pe colegii mei din executiv să 
facă o selecţie de ofertă pentru a putea să avem şi noi minimum care ni-l putem permite, 
pentru că nu avem resursele necesare. Şi, sigur, o să-l rog pe domnul director al Complexului 
Muzeal să aibă în vedere posibilitatea ... Aveţi harta, domnule director? 

Gavrilaş Vasilichi George Alexandru: - manager al Complexului Muzeal –  
Nu avem harta. Buna ziua prima dată. De câteva zile, la intrarea în Complexul Muzeal 

avem un panou de afişaj, iar pe spatele acestuia va fi harta cu cele 10 locaţii. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Bun, dar rugămintea mea la dumneavoastră, să vă gândiţi şi la un anumit număr de 

pliante care să conţină date, adrese pentru a promova instituţiile din cadrul Complexului 
Muzeal. Şi vedem de unde vom găsi resursele necesare. Dar ceea ce precizează domnul 
consilier este foarte adevărat. 

Dacă mai sunt alte intervenţii. 
Coman Samuel-Leon: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, încă o jumătate de minut.  
Obiectivele, muzeele din judeţul nostru ar trebui să fie puţin mai bine ... cum să vă 

spun ... să aibă sigle mai mari cumva şi indicatoare mai bune. Pentru că cel din Năsăud, de 
exemplu, Muzeul Grăniceresc din Năsăud, care arată foarte bine şi are ce arăta, nu are decât o 
siglă mică. Omul care trece prin Năsăud trece liniştit şi nu ştie că există un muzeu acolo. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Avem o altă problemă. Nu avem custode şi nu avem ghizi. Ne-a murit şi femeia de 

serviciu care era ghid într-o parte. Şi avem şi o Ordonanţă inteligentă cu 7 morţi şi un rănit. Şi 
să vedem când se poate modifica. Sunt, într-adevăr, foarte multe probleme care sunt şi vom 
încerca să le corectăm pe parcurs. 

Gavrilaş Vasilichi George Alexandru: - manager al Complexului Muzeal –  
Pot să vă spun şi ceea ce e legat de Năsăud. La Năsăud, ceea ce se cheamă zid 

perimetral sau împrejmuire s-a terminat de câteva săptămâni şi este în lcuru panoul de afişaj. 
Ştiu că arată la această oră ca un bănuţ deasupra porţii, dar este în lucru. Panoul nu aveam 
cum să-l punem înainte de a termina gardul.  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
E în regulă. Vă mulţumesc domnule director. Dacă mai sunt alte intervenţii.  
Eu subscriu propunerii făcute de lideul grupului de consilieri PDL. Nu am neapărat 

dorinţa de a avea un reprezentant personal. Sunt de acord ca şi reprezentantul care era 
desemnat de către preşedinte să fie desemnat din rândul consilierilor judeţeni de către 
Consiliul Judeţean. 

Regulamentul a fost făcut într-o altă perioadă şi mie mi-a scăpat să-l modific, când 
cineva vroia neapărat să aibă reprezentanţi peste tot. 

Supun aprobării proiectul de hotărâre,  cu amendamentele făcute de domnul consilier 
Curteanu. Vă rog să votaţi. 

Cu 26 voturi “pentru”, 1 “abţinere” şi 1 vot “împotrivă” proiectul de hotărâre 
a fost adoptat. 

Vă mulţumesc. 
* 
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3. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie al Complexului Muzeal 
Bistriţa-Năsăud. 

Avizul Comisiei de administraţie. 
Mereuţă Mircea: - consilier – 
Aviz favorabil pentru proiect. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Avizul Comisiei de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Vă rog să faceţi propuneri pentru Consiliul de administraţie la Muzeului. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Pe cale de consecinţă, se impune modificarea art. 1. şi să fie doi reprezentanţi ai 

Consiliului Judeţean.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Se subînţelege. Din moment ce am aprobat proiectul de hotărâre, domnul consilier 

judeţean, se subînţelege că vor fi. Am apreciat foarte tare şi corecturile gramaticale care le-aţi 
făcut, care erau de o importanţă majoră. Se subînţelege că ... 

Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Măcar un consilier judeţean să citească ROF-ul. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
E în regulă. O să-l trimit la cursuri de perfecţionare pe directorul Muzeului, să fie mai 

atent de acuma când ne propune documentele. 
Bun. Cu permisiunea dumneavoastră, vă rog să faceţi propuneri pentru membrii 

Consiliului de administraţie. 
Ulecan Maria: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, din partea grupului de consilieri USL îl propun pe domnul Gaftone 

Ioan şi aş propune ca domnul vicepreşedinte Pugna, care răspunde de partea culturală a 
Consiliului Judeţean, să facă cea de-a două propunere. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Altă propunere. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Aţi fost propus să faceţi o propunere. 
Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 
Propunerea mea este domnul consilier Mureşan Mihail. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Alte propuneri. Dacă nu, supun votului dumneavoastră, în ordinea propunerilor făcute, 

cele două propuneri. În primul rând, pe domnul consilier judeţean Gaftone Ioan. Vă precizez 
că procedura de vot este vot secret.  

Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 29 voturi “pentru” domnul consilier Gaftone Ioan a fost votat membru al 

Consiliului de administraţie.  
 
Supun votului dumneavoastră cea de-a două propunere, în persoana domnului consilier 

judeţean Mureşan Mihail.  
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
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Cu 28 voturi “pentru” şi 1 vot “împotrivă” şi domnul consilier judeţean 
Mureşan Mihail a fost votat pentru a fi membru al Consiliului de administraţie. 

 
Supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în integralitatea lui.  
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi.  
Cu 28 voturi “pentru” şi 1 “abţinere” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 
 
* 
 
 

4. Proiect de hotărâre privind atribuirea denumirii „George Coşbuc” 
Bibliotecii Judeţene Bistriţa-Năsăud. 

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule preşedinte. Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc doamna preşedinte. Dacă sunt intervenţii.  
Doamna consilier Săsărman, vă rog. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. O singura observaţie. Nu pot să-mi explic de ce nu a 

fost consultată şi opinia publică cu privire la această denumire, întrucât în momentul în care 
Consiliul Local al municipiului Bistriţa a votat proiectul de hotărâre privind schimbarea 
denumirii Bibliotecii, s-a creat în presă o întreagă pleiadă pro şi contra acestei denumiri. O 
singură observaţie. De ce nu s-a consultat opinia public, pentru că era timp suficient şi chiar 
două săptămâni pentru a face lucrul respectiv. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am luat act de opinia dumneavoastră. Ţinem cont şi de opinia publică. Cred că numele 

de George Coşbuc nu avea nevoie de consultarea sau aprobarea opiniei publice pentru tot 
ceea ce a făcut în judeţ şi pentru judeţul Bistriţa-Năsăud şi cred că propunerea făcută de către 
colegii noştrii de la Biblioteca Judeţeană este o propunere bine venită, care cred că va întruni 
sufragiile dumneavoastră, pentru a onora personalitatea marelui poet George Coşbuc. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Ce să facem dacă avem mari personalităţi? 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am luat act de semnalarea dumneavoastră. 
Dacă mai sunt alte intervenţii. 
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 27 voturi “pentru” şi 2 “abţineri” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulţumesc.  
 

* 
 



10 
 

5. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud în Consiliul de administrație la Biblioteca Județeană 
Bistrița-Năsăud. 

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule preşedinte. Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc doamna preşedinte.  
Dacă sunt intervenţii. Propuneri. Domnul vicepreşedinte Pugna, vă rog. 
Pugna Alexandru: - vicepreşedinte – 
Îl propun pentru Consiliul de administraţie la Biblioteca Judeţeană pe domnul Sabo 

Augustin de la Direcţia economică. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Bun. Dacă sunt alte propuneri. Dacă nu, deschidem procedura de vot.  
Vă precizez că votul este secret. Vă rog să votaţi. 
Cu 27 voturi “pentru”, 1“abţinere” şi 1 vot “împotrivă” domnul Sabo Augustin 

a fost votat pentru a fi membru al Consiliului de administraţie. 
 
Vă supun votului aprobarea în integralitate a Proiectului de hotărâre privind 

desemnarea reprezentantului Consiliului Județean Bistrița-Năsăud în Consiliul de administrație 
al Bibliotecii Județene Bistrița-Năsăud. 

Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi.  
Cu 27 voturi “pentru”, 1 “abţinere” şi 1 vot “împotrivă” proiectul de hotărâre 

a fost adoptat. 
Vă mulţumesc. 

* 
 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea semnului de intrare în judeţul 

Bistriţa-Năsăud. 
Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier – 
Aviz favorabil, în forma prezentată de iniţiator. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule preşedinte. Comisia de cultură, vă rog avizul. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc doamna preşedinte. Comisia de urbanism. 
Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil, cu recomandarea variantei nr. 2.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Asta o să votaţi domnule consilier.  
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Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Am votat în comisie.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia economică, avizul. 
Stroe Iulian-Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Care e varianta nr. 2 ? 
Stroe Iulian-Cristian: - consilier judeţean – 
Pana de păun. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Varianta propusă de domnul consilier Gaftone. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
O să vedem. Şi eu am pus pe primul loc în juriu varianta asta. Nici nu ştiam care e 

varianta nr. 2. Înseamnă că o să avem o mare unanimitate la semn. 
Dacă sunt intervenţii. Nu aveţi intervenţii.  
Procedura e să supunem fiecare variantă la vot. 
Vă supun la vot premiul I, planşa 6, turnul din betonul acela înalt. Vă rog să votaţi. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Supuneţi întâi la vot recomandarea Comisiei de urbanism. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Să nu le punem în ordinea care e acolo? Cum să votezi, că aici sunt puse pe calculatorul 

ăsta într-un fel. Nu poţi sări peste ele.  
Urîte Florin Radu: - consilier judeţean – 
În ordinea care ne-au dat-o ei, deci în ordinea exactă a unor oamenii care au făcut 

toate acestea. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dar asta e ordinea. 
Urîte Florin Radu: - consilier judeţean – 
Eu sunt pentru, asta zic. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Deci, în sfârşit am reuşit să-l conving şi eu pe domnul consilier. Am rugămintea 

prietenească să o convingeţi şi pe colega dumneavoastră. 
 
Încă o dată, ca să fie foarte clar, am supus la vot premiul I, planşa 6, care nu a întrunit 

voturile necesare pentru a fi adoptat, având 2 voturi “pentru”, 2 “abţineri” şi 18 voturi 
“împotrivă”. 

 
Supun votului dumneavoastră premiul II, planşa 2, care este şi recomandarea Comisiei 

de urbanism. Mai exact, semnul care sugerează un simbol important al judeţului, pana de 
păun. Deschid procedura de vot. Vă rog să votaţi. 

Cu 26 voturi “pentru” şi 2 voturi “împotrivă” premiul II, planşa 2 devine 
însemnul votat de către aleşii judeţului pentru a deveni semnul de intrare în 
judeţul Bistriţa-Năsăud. 

 
Pentru a completa procedurile trecem la vot pentru premiul III, planşa nr. 12. 
E în regulă. Domnul secretar ne spune că nu mai e necesar.  



12 
 

Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
Dacă 26 au votat pentru o variantă, nu mai pot vota şi pentru a doua variantă. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Pot să fie 28 de consilieri pentru a doua variantă, nu ai de unde să ştii. 
Bun. Reprezentantul părţii juridice a consiliului spune că nu mai e nevoie să votăm şi 

alte variante, fiind desemnat un semn şi atunci, supun  votului dumneavoastră proiectul de 
hotărâre în integralitatea lui. 

Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 28 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulţumesc. 
 

* 
 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea de măsuri compensatorii pentru 

reducerea distanţelor de siguranţă faţă de clădirile aflate pe latura sud-est a 
amplasamentului pentru lucrarea „Reabilitare şi extindere imobil de birouri 
existent pentru Serviciul Public Comunitar de Evidenţă a Persoanelor”, în vederea 
obţinerii avizului „securitate la incendiu”. 

Comisia de urbanism, vă rog avizul. 
Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Înţeleg că aţi fost ales preşedintele Comisiei de urbanism? 
Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Vicepreşedinte. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Şi preşedinte cine e? Sau nu aveţi numai vicepreşedinte. 
Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Doamna Monica Săsărman. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Dar din motive obiective ... 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am înţeles, l-aţi însărcinat pe vicepreşedinte. Vroiam să ştiu cum mă adresez. Vă 

mulţumesc domnule vicepreşedinte. 
Dacă sunt intervenţii. Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 29 voturi “pentru proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulţumesc. 
 

* 
 

8. Proiect de hotărâre privind concesionarea unui teren proprietate a 
judeţului Bistriţa-Năsăud. 

Comisia economică, vă rog avizul. 
Stroe Iulian-Cristian: - consilier judeţean – 
Favorabil în unanimiatte. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia de urbanism. 
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Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil cu un amendament la art. 4 – „Pentru anul 2013 redevenţa aferentă va fi 

achitată în termen de 30 de zile de la semnarea contractului”. 
Vă mulţumesc. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Nu era o prevedere clară. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am înţeles, nu mai îmi explicaţi că suntem de acord, doamna preşedinte. Sunteţi 

purtătoarea de cuvânt a vicepreşedintelui Comisiei de urbanism? 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Nu, dar v-aţi uitat aşa de speriat. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu mă uitam speriat, eram doar gânditor. Sunt doritor să încasăm cât de repede şi cât 

de mulţi bani la Consiliul Judeţean. 
Supun aprobării dumneavoastră acest proiect de hotărâre, cu amendamentul precizat 

de Comisia de urbanism. 
Deschidem procedura de vot. Vă rog să cvotaţi. 
Cu 29 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
Vă mulţumesc. 

 
* 

 
9. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii nr. 72/28.07.2005 privind 

atribuirea în folosinţă a unor imobile. 
Comisia administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia de urbanism. 
Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil, cu următoarele completări: 
1. Să se avizeze planul de situaţie şi tabelul de mişcare parcelară de către cei de la 

Oficiul de Cadastru şi Publicitate Imobiliară; 
2. Se va completa tabelul de mişcare parcelară la situaţia viitoare, în sensul în care 

fiecare lot va avea un cadastral. 
Mulţumesc. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
E avizat deja. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dumneavoastră vorbiţi de modificări la proiectul de hotărâre. 
Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Sunt completări. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Completări la proiectul de hotărâre. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
La Tabelul de mişcare parcelară. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
E în regulă. Dacă sunt alte intervenţii. 
Dacă nu, supun aprobării dumneavoastră proiectul de hotărâre cu completările făcute 

de Comisia de urbanism. 
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 29 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulţumesc. 
 
* 

 
10. Proiect de hotărâre privind înscrierea în domeniul public al judeţului 

Bistriţa-Năsăud a imobilului situat în municipiul Bistriţa, Bulevardul Independenţei, 
nr. 79. 

Comisia administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule preşedinte. Comisia de urbanism. 
Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule vicepreşedinte. Dacă sunt intervenţii.  
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 29 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 
* 
 

11. Proiect de hotărâre pentru acceptarea donaţiei unor bunuri mobile cu 
titlu gratuit. 

Aş vrea să fac precizarea că pe relaţia de parteneriat pe care o avem cu fundaţia 
profesorului Schnatmann, e un număr de paturi care vin pentru dotarea Centrului Oncologic 
din cadrul Spitalului de pe Alba Iulia şi 2 maşini – o salvare pentru Spitalul Judeţean şi un 
microbuz de 8 locuri pentru Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului, 
donaţiile fiind făcute cu titlu gratuit de către fundaţia domnului profesor Schnatmann. 

Comisia de cultură, vă rog avizul. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia administraţie. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Nu ştiu dacă mă poate lămuri şi pe mine cineva ce treabă are Comisia 

de cultură cu donaţii astea? 
Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
E Comisia pentru învăţământ, cultură, sănătate. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am uitat denumirea completă a comisiei – învăţământ, cultură, sănătate. Vorba 

domnului consilier, fără cultutră nu eşti sănătos. 
Dacă sunt alte intervenţii din partea dumneavoastră. Dacă nu, deschidem procedura de 

vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 29 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  

 Vă mulţumesc. 
 

* 
 

12. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Ghidului solicitantului privind 
regimul finanţărilor nerambursabile alocate de la bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud 
pentru activităţi nonprofit de interes judeţean în anul 2013. 

Comisia economică, vă rog avizul. 
Stroe Iulian-Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil, cu propunerea respectivă şi valoarea finanţării solicitate pe proiect pe 

domenii de activitate finanţate – deci pe cele patru domenii de activitate – să fie de maxim 10 
mii lei. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisia de administraţie. 
Mereuţă Mircea: - consilier – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Dacă sunt intervenţii. Doamna consilier Săsărman, vă rog. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. 
Un prim aspect pe care cred că personalul abilitat din Consiliul Judeţean îl poate lămuri. 

Noi vorbim de alocarea unor sume pentru un capitol distinct prevăzut în buget, capitol pe care 
noi, în momentul în care am aprobat bugetul, nu l-am avut în vedere. Întrebarea mea este: nu 
trebuia prima data să avem o rectificare de buget şi ulterior să … 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
L-am avut în vedere. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Nu l-am cuprins în capitolul finanţări nerabursabile. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul director Tiniş, vă rog să-i daţi lămuririle necesare la doamna consilier. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Nu. Fiecare sumă a fost pe domeniul sport-tineret, pe cultură, nu la capitol separat. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă lămureşte domnul director Tiniş. 
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Tiniş Viorel: - director executiv – 
Din sumele prevăzute în buget, pe activităţi – sport, alte acţiuni culturale şi care le 

avem – de acolo sunt aceşti bani, în limita în care se pot plăti. Deci, ele au fost prevăzute în 
buget şi aprobate. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Sunt, dar nu pe capitolul ăsta de finanţări nerambursabile. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Toate sunt finanţări nerambursabile, nu ni dau înapoi. 
Tiniş Viorel: - director executiv – 
Pentru toate vor fi finanţări nerambursabile, cele care se dau pentru aşa ceva. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
La Capitolul IV – Procedura evaluării şi selecţionării proiectelor. Acolo se precizează 

faptul că, comisiile de evaluare vor respinge ofertele şi avem punctul d) în situaţia în care 
solicitantul beneficiază de condiţii deosebit de favorabile pentru îndeplinirea contractului de 
finanţare nerambursabilă. Noi nu am definit în cuprinsul sintagmei ce înseamnă condiţii 
deosebit de favorabile, ca să ştim de ce se respinge o ofertă sau ofertantul să ştie de ce i-a 
fost respins proiectul de către comisie. Apoi, … 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Haideţi să ne lămurim cu asta. Cine ne răspunde? Am înţeles ce ne-aţi spus, nu trebuie 

să-mi repetaţi. Lucrătorii la ghid, cine ne răspunde? 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Dar probabil nu e lipsit de interes să clarificăm ce înţelegem noi, Consiliul Judeţean … 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu constataţi că sunt întru totul de acord cu dumneavoastră şi vreau să clarificăm? 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Da ba. Mulţumesc. 
Tiniş Viorel: - director executiv – 
Aceste date rămân la aprecierea comisiei. Fiecare comisie hotărăşte. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Nu se poate. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul director, intervenţia colegei noastre consilier este una să elimine contestaţii şi 

discuţii în urma analizării proiectelor de către comisie.  
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Şi suspiciunile, până la urmă. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Corect, de acord. Bine, eu nu sunt suspicios de felul meu, nici nu o să fiu membru al 

comisiei şi nu am nici o problemă. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Şi n-o să depuneţi nici un proiect. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu cred că am dreptul. Sunt membru al unei asociaţii, sau chiar la două, dar nu pot 

depune proiecte pentru că sunt incompatibil eu. 
Haideţi să revenim un pic, ca să vedem ce corectăm aici. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Ce înseamnă condiţii deosebit de favorabile pentru ofertant, de natură să conducă la 

respingerea proiectului lui? Asta nu am clarificat sau, mă rog, nu s-a clarificat în ghid. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
E nefericită formularea, sunt de acord. Domnul secretar, vă rog. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
Poate să existe o fundaţie solicitantă pentru un asemenea sprijin, fundaţie care stă 

foarte bine din punct de vedere financiar. Vă dau un exemplu: Fundaţia Sorosi vine la Consiliul 
Judeţean să ceară finanţare pentru un program? 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Atunci, domnul secretar … Exemplul e clar şi al domnului secretar, eu am înţeles ce 

vrea să spună. Dar atunci avem o problemă cu discriminarea fundaţiilor. 
2. Trebuie să prindem acolo că trebuie să-şi prezinte situaţii financiare cu documente 

doveditoare şi mi se pare că cerem ceea ce nu trebuie să cerem. 
Şi cred că ar trebui să eliminăm, după părerea mea, chestia aceasta. Deci, după 

părerea mea, cred că ar trebui să eliminăm articolul ăsta. Doamna consilier, ce articol e ăsta? 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Capitolul IV, litera d) (din josul paginii). 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Deci, eu vă propun, la iniţiativa doamnei consilier Săsărman, să eliminăm la Capitolul 

IV, litera d). Altă precizare. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Vroiam să vă mai vorbesc puţin despre criteriile de evaluare. În afară de criteriile 

prevăzute la punctul 4, la cuantumul contribuţiei, restul, în marea lor majoritate sunt criterii de 
ordin subiectiv. Şi vă dau un simplu exemplu: în ce măsură propunerea conţine potenţiale 
efecte multiplicatoare? 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Da. De ce vi se pare subiectiv?  
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Cum? În ce măsură propunerea conţine potenţiale efecte multiplicatoare?  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
A activităţii pe care o face. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Şi acordăm 4 puncte. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Da. Activitatea pe care noi o finanţăm cu resurse nerambursabile, trebuie să aibă şi un 

efect multiplicator. Mie nu mi se pare subiectiv deloc.  
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Dar zice potenţiale efecte multiplicatoare. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am înţeles. Eu am fost mai clar un pic în exprimare. Eu cred că nu e subiectiv. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Din punctul meu de vedere, aceste criterii … 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Ştiţi că noi respectăm punctele dumneavoastră de vedere, dar nu suntem obligaţi să fim 

de acord cu toate. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Nu o să fiţi, dar datoria mea este să spun. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Şi noi să vă ascultăm. 
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Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Dacă ţineţi cont bine, dacă nu la revedere. 
Deci, aceste criterii trebuiau să fie clare, concise, precise, astfel încât să nu se creeze 

nici un dubiu cu privire la … 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă asigur că oricum o să fie nemulţumiţi şi contestatari, pentru că nu avem resursele 

necesare să-i mulţumim pe toţi.  
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Şi nu ştiu în ce măsură aceste criterii se pliază pe obiectivele pe care dumneavoastră le-

aţi fixat. Şi mă refer încă o dată la obiective. Unele dintre capitole sunt bine din punct de 
vedere al stabilirii obiectivelor specifice, altele, la obiective specifice găsesc obiective generale. 
Şi vă dau un exemplu: obiective specifice 2013 – protecţia aerului. Eu dacă depun un proiect 
cum îl evaluaţi dumneavoastră pe protecţia aerului? 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu eu, specialiştii care vor fi în comisie. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Poi da, dar dumneavoastră sunteţi preşedinte şi propuneţi un proiect de hotărâre. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Şi aici s-a strecurat o mică greşeală, pentru că iniţiatorul acestui proiect e colegul 

nostru consilier judeţean Samuel Coman şi colegii mei, din obişnuinţă, m-au trecut şi pe acest 
proiect pe mine. Era o precizare care urma s-o fac după intervenţia dumneavoastră. Sufletul şi 
iniţiatorul acestui proiect este domnul Samuel Coman şi fac corectura de rigoare. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Vă mai dau un exemplu. Obiective specific 2013 – organizarea de simpozioane. 

Organizarea de simpozioane e un mijloc sau o metodă prin care eu ating un obiectiv, nu un 
obiectiv în sine. Cum o să ştiţi dumneavoastră că simpozionul pe care-l propun eu este mai 
bun decât simpozionul pe care-l propune altcineva. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
O să aflaţi cum.  
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Dacă are efecte multiplicatoare potenţiale? 
Deci, din punctul meu de vedere, domnule preşedinte, cred că ar trebui să tratăm 

problema cu foarte mare seriozitate, pentru că şi cei care vor depune oferte … 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cereri, aici e cu cereri, nu cu oferte. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Poi depun oferta de proiect. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cereri de finanţare, la care este anexată şi oferta de proiect. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Bun. Atunci cei care depun cerere de finanţare anexează oferta de proiect şi implică 

anumite cheltuieli … 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Orice lucru este perfectibil. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Şi atunci nu este de datoria noastră să avem … 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Doamna consilier judeţean, orice lucru este perfectibil. Suntem la un început de drum. 

Spre deosebire de vechile administraţii ale judeţului, încercăm să fim transparenţi şi am făcut 
acest proiect cu aprobarea acestui ghid care este perfectibil şi poate fi corectat în timp. 

Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Dacă mai îmi permiteţi … 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu mai permit, că nu-mi dă voie regulamentul să vă dau cuvântul de două ori pe acelaşi 

subiect. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Dar n-am încheiat. N-am spus că am încheiat. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Ba da mi-aţi spus că aţi încheiat. Vă dau înregistrarea dacă vreţi. 
Trebuie să respectaţi şi poziţia mea, doamna consilier. Nu se vorbeşte mai mult de două 

ori pe acelaşi subiect şi era domnul Coman, iniţiatorul proiectului, care doreşte să vorbească. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Dar aţi făcut o afirmaţie şi trebuie să … 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Şi îmi daţi drept la replică? La finalul şedinţei vă dau cu drag. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Vroiam să vă spun că aveţi dreptate. Am trait cu Primăria Municipiului Bistriţa o 

experienţă nefastă cu asmenea … 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vreţi să vă chem la ordine acuma să vă opresc microfonul? 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Criteriile de evaluare sunt copy-paste de la criteriile de evaluare de la Primăria 

Municipiului. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Tot timpul urmăm exemple de succes ale altor administraţii. Şi dacă spuneţi că sunt de 

acolo, în general, administraţia municipiului Bistriţa este una de succes. Şi atunci e în regulă 
dacă colegii mei s-au inspirat din Ghidul solicitantului de la Primăria Municipiului Bistriţa.  

Domnul consilier Coman. 
Coman Samuel-Leon: - consilier judeţean – 
Doamna consilier şi domnilor colegi, cred că criteriile sunt destul de multe ca să putem 

face departajare suficient de clară. Nu cred că aveţi dreptate. Şi bineînţeles că s-a copiat de la 
proiectul primăriei care e de câţiva ani buni şi eu zic că e de succes. Produce efecte pozitive. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Alte intervenţii.  
S-a luat act de amendamentul cu eliminarea, făcut de doamna Săsărman Monica.  
Doamna consilier judeţean Săsărman Monica iese din sală. 
 
La art. 3 din proiectul de hotărâre avem de ales comisiile de evaluare a proiectelor care 

vor beneficia de finanţare de la bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud în anul 2013. 
Avem de ales în fiecare comisie câte 3 colegi consilieri judeţeni şi sunt propunerile 

făcute de preşedinte, din rândul executivului. 
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Pentru prima comisie – Comisia de evaluare a proiectelor pe tineret, sport şi 
educaţie: ca preşedinte administratorul public al judeţului, domnul Florin-Grigore Moldovan. 
În calitate de membru domnul Redl Alexandru Iosif de la Serviciul de buget-finanţe. Tot în 
calitate de membru doamna Bulcu Coralia Cornelia – şefa Serviciului juridic, contencios, 
resurse umane. Ca secretar doamna Pop Gabriela – şefa Biroului logistic. 

Am rugămintea să faceţi propuneri pentru cei trei consilieri judeţeni care vor fi membrii 
ai aceste comisii. 

Doamna preşedinte a Comisiei de cultură, vă rog. 
Bugnar Ramona-Cristina: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, propun pentru Comisia de tineret, sport şi educaţie pe domnul 

Coman Samuel, pe doamna Cîrcu Mirela şi domnul Gaftone Ioan. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dacă sunt alte propuneri. Domnul consilier Curteanu, vă rog. 
Curteanu Eugen-Dicones: - consilier judeţean – 
Pentru că e vorba de o comisie care analizează proiecte care vizează tineretul îl 

propunem pe domnul Robert Sighiartău. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu ştiu dacă azi o să mai aibă norocul să fie ales în lipsă, ca data trecută. Îi urăm 

căsnicie frumoasă şi lună de miere fructuoasă. Bănuiesc că e plecat undeva în luna de miere. 
Dacă mai sunt alte propuneri.  
Dacă nu, supun votului dumneavoastră propunerile în ordinea în care au fost făcute. 
Prima propunere, Coman Samuel, cu rugămintea să mă ajutaţi doamna preşedinte. Vă 

rog să votaţi. 
Cu 25 voturi “pentru” şi 1 vot “împotrivă” domnul Coman Samuel-Leon a fost 

votat. 
A doua propunere. Doamna consilier judeţean Cîrcu Mirela.  
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 22 voturi “pentru”, 3 voturi “împotrivă” şi 2 “abţineri” doamna Cîrcu 

Mirela Maria a fost aprobat. 
Următoarea propunere. Domnul Gaftone Ioan. 
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 22 voturi “pentru”, 4 voturi “împotrivă” şi 2 “abţineri” domnul Gaftone 

Ioan a fost aprobat. 
Supunem la vot propunerea cu domnul consilier judeţean Sighiartău Robert. 
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 17 voturi “împotrivă”, 10 voturi “pentru” şi 1 “abţinere” propunerea nu a 

fost aprobată.  
 
* 
 

Următoarea comisie – Comisia de evaluare a proiectelor pe domeniul social, 
propunerile din partea executivului sunt cu domnul vicepreşedinte Pugna Alexandru în calitate 
de preşedinte de comisie, doamna Ţigăuan Savestiţa Susana – membru, doamna Burian 
Marieta Valeria – membru şi domnul Raţiu Lazăr – secretar. 

Cine face propuneri din partea legislativului Consiliului Judeţean? Doamna consilier 
judeţean Cîrcu Mirela, vă rog. 
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Cîrcu Mirela Maria: - consilier judeţean – 
Din partea grupului USL propunem pe domnul Stroe Iulian, doamna Ulecan Maria şi 

domnul Lupşan Nicolae. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Alte propuneri. Vă rog domnul Curtean. 
Curteanu Eugen-Dicones: - consilier judeţean – 
Propunerea noastră este domnul Emil Nea Lăcătuş. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Supun aprobării dumneavoastră, în ordinea propunerilor făcute, numele 

colegilor noştri consilieri judeţeni.  
Deschidem procedura de vot pentru domnul Stroe Iulian-Cristian. Vă rog să votaţi. 
Cu 26 voturi “pentru”, 1 vot “împotrivă” şi 1 “abţinere” propunerea a fost 

aprobată. 
A doua propunere, doamna Maria Ulecan. Deschidem procedura de vot. Vă rog să 

votaţi. 
Cu 22 voturi “pentru”, 3 voturi “împotrivă” şi 3 “abţineri” propunerea a fost 

aprobată. 
Mulţumesc. 
Deschidem procedura de vot pentru a treia propunere în persoana domnului consilier 

judeţean Lupşan Nicolae Grigore. Vă rog să votaţi. 
Cu 21 voturi “pentru”, 4 voturi “împotrivă” şi 3 “abţineri” propunerea a fost 

adoptată. 
Şi supun votului dumneavoastră cea de-a patra propunere în persoana colegului nostru 

consilier judeţean, domnul Emil Nea Lăcătuş. Vă rog să votaţi. 
Cu 18 voturi “împotrivă”, 10 voturi “pentru” şi nici o “abţinere” propunerea 

nu a fost adoptată.  Şi regret sincer că domnul Nea e propus tot timpul fără loc. 
 

* 
 

Continuăm – Comisia de evaluare a proiectelor pe domeniul cultură. Pentru poziţia de 
preşedinte domnul Pugna Alexandru, care coordonează acest domeniu. În calitate de membru, 
domnul director al Centrul Judeţean pentru Cultură – Ţărmure Gavril. Tot membru, consilierul 
juridic – doamna Pintea Violeta Milela şi secretar – doamna Câmpan Aurora Anca. 

Propuneri din partea Consiliului Judeţean. Domnul Coman, vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier judeţean – 
Din partea grupului USL o propun pe doamna Bugnar Ramona, doamna Moldoveanu 

Ileana şi domnul consilier Puica Vasile. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Alte propuneri. Domnul Curteanu vă rog. 
Curteanu Eugen-Dicones: - consilier judeţean – 
Ca să nu exprimaţi dumneavoastră regrete neţărmurite referitoare la propunerea 

noastră, o să avem două propuneri la comisia asta: domnul Andrei Moldovan şi domnul Florin 
Urîte. Vă mulţumesc. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
E în regulă. Supun votului dumneavoastră, în ordinea propunerilor făcute, în primul 

rând, prima propunere în persoana doamnei preşedinte al Comisiei de cultură, Ramona 
Bugnar. Deschid procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
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Cu 20 voturi “pentru”, 5 voturi “împotrivă” şi 3 “abţineri” propunerea a fost 
aprobată. 

Supun votului dumneavoastră propunerea cu doamna consilier judeţean Moldoveanu 
Ileana. Vă rog să votaţi.  

Cu 20 voturi “pentru”, 4 voturi “împotrivă” şi 3 “abţineri” propunerea a fost 
aprobată. 

Supun aprobării dumneavoastră propunerea cu domnul consilier judeţean Puica Vasile. 
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 

Cu 22 voturi “pentru”, 4 voturi “împotrivă” şi 2 “abţineri” propunerea a fost 
aprobată. 

Următoarea propunere este a domnului consilier judeţean Moldovan Andrei Valentin. 
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 

Cu 8 voturi “pentru”, 15 voturi “împotrivă” şi 2 “abţineri” propunerea nu a 
întrunit numărul de voturi şi nu a fost aprobată. 

Următoarea propunere este a domnului consilier judeţean Florin Urîte. Deschidem 
procedura de vot. Vă rog să votaţi. 

Cu 11 voturi “pentru”, 13 voturi “împotrivă”  şi 2 “abţineri” propunerea nu a 
fost aprobată. 

Curteanu Eugen-Dicones: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, vă solicit rezultatul votului, listă nominală cu modul de vot al 

fiecărui consilier. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
De acord. Pe lângă cei 10 ai dumneavoastră, cel care l-a votat pe domnul Urîte sunt 

eu, dacă aveţi nevoie de a-l 11-lea. Vă dăm şi lista, nici o problemă. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
E vot secret. 
Popescu Grigore-Dorin: - vicepreşedinte – 
Dar nu puteţi lista, pentru că e vot secret. 
Curteanu Eugen-Dicones: - consilier judeţean – 
Greşeala mea domnule preşedinte. Mulţumesc. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Acceptăm şi noi că suntem oameni şi greşim. Mergem mai departe la următorul 

domeniu. Aţi văzut că am făcut şi o dezvăluire, cine a votat secret al 11-lea, faţă de voi 10. 
Deci, ca să ştiţi care sunt punctele vulnerabile ale grupului de consilieri USL. 

Urîte Florin Radu: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, o singură intervenţie. Eram curios şi de părerea domnului Pintea 

şi a domnului Ţărmure. Că dacă tot vorbim că vrem să ajutăm ... 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dar domnul Ţărmure e membru al comisiei. 
Urîte Florin Radu: - consilier judeţean – 
Ştiu, e membru al comisiei, dar până la urmă el reprezintă cultura şi actele de educaţie  

si cred că o să aveţi o surpriză. Dar eu mă bucur, sincer, că sunt votat cu “nu”, pentru că am 
motive să discut cu ei altfel. Mulţumesc. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Să înţelegem că e un sfat ăsta, sau o ameninţare? 
Urîte Florin Radu: - consilier judeţean – 
Nu, dimpotrivă. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule consilier judeţean. Domnul Ţărmure o va putea face în cadrul 

acestei comisii. Şi domnul Pintea, prin doamna Pintea, de asemenea îşi poate transmite 
mesajele în cadrul comisiei. Unde e domnul director? A plecat. Gluma e degeaba atunci. 
 

* 
 

Următoarea comisie – Comisia de evaluare a proiectelor pe relaţii internaţionale, 
protecţia mediului şi interdisciplinar. Propunerile executivului: domnul vicepreşedinte 
Popescu Grigore-Dorin ca preşedinte. Domnul consilier pe probleme de relaţii externe a 
Consiliului Judeţean, Lungu Remus, ca membru. Doamna consilier juridic Paşcu Elena 
Teodosia, ca membru şi doamna Moldovan Nicoleta în poziţia de secretar. 

Vă rog să faceţi propuneri din partea consiliului. Domnul Stroe Iulian, vă rog. 
Stroe Iulian-Cristian: - consilier judeţean – 
Din partea grupului USL propun pe domnii: Mereuţă Mircea, Breşfelean Ciprian şi 

Mureşan Mihail. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul Curteanu, vă rog. 
Curteanu Eugen-Dicones: - consilier judeţean – 
Avem tot două propuneri: pe domnişoara Gabriela Montoiu şi pe domnul Claudiu 

Runcan. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
O să supun aprobării dumneavoastră aceste propuneri, în ordinea făcută. 
În primul rând, domnul consilier judeţean Mircea Mereuţă. Vă rog să votaţi. 
Cu 20 voturi “pentru”, 2 voturi “împotrivă” şi 4 “abţineri” propunerea a fost 

aprobată. 
 
Domnul consilier judeţean Negruşeri Vasile iese din sală. 
 
A doua propunere este pentru domnul Breşfelean Ciprian. Vă rog să votaţi. 
Vereş Paul: - consilier principal – 
Domnul Marc, nu votaţi în locul domnului Negruşeri. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul Marc, totuşi, vă adresez o rugăminte, să rămânem la un anumit nivel. 

Indemnizaţia de consilier judeţean nu se dă pe numărul de voturi date la Consiliul Judeţean. Şi 
v-aş ruga să nu mai facem astfel de gesturi, pentru că ... 

Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Dar n-am votat, domnul preşedinte. Deci, vă rog foarte mult ... 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Bun. Haideţi să verificăm dacă a votat domnul consilier judeţean, în lipsa colegului său. 
Marc Vasile: - consilier judeţean – 
E vot secret. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
E vot secret şi se văd persoanele care au votat, chiar dacă e vot secret. 
Vereş Paul: - consilier principal – 
Dar e vot secret, domnule preşedinte. Nu se văd persoanele. Dar se mai poate vota 

încă o dată, domnule preşedinte.  
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Urîte Florin-Radu: - consilier judeţean – 
Are vicii sistemul de vot. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cum să aibă vicii sistemul, domnule. Să ştiţi că un sistem electronic nu poate urmări 

neapărat pe vecinul.  
E în regulă, haideţi să depăşim momentul şi să mergem mai departe. 
Cu 20 voturi “pentru”, 6 voturi “împotrivă” şi 2 “abţineri” ... sigur, înţeleg că 

domnul Marc vrea neapăra să voteze împotriva domnului Breşfelean şi în numele lui Vasile. 
Asta e viaţa. Propunerea a fost aprobată. 

Următoarea propunere este propunerea cu domnul consilier judeţean Mureşan Mihai. 
Vă rog să votaţi. 

 
Domnul consilier judeţean Negruşeri Vasile intră în sală. 
 
Domnul Marc, măcar haideţi să rămânem într-o notă ... nu să-l ameninţaţi acuma pe 

angajatul consiliului. A făcut doar un lucru bun, că v-a atenţionat să nu mai faceţi astfel de 
gesturi. Am rugămintea ... am spus că trecem peste moment. Totuşi, ameninţările la şcoală. 
Nici acolo nu sunt bine venite, nu asupra angajaţilor Consiliului Judeţean. Vă rog frumos. Nu a 
făcut altceva decât să vă atragă atenţia că încălcaţi Regulamentul de funcţionare al Consiliului 
Judeţean, votând în locul altui coleg.  

Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, eu nu am ameninţat pe nimeni. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu? Dar tocmai v-am văzut. Dacă mă faceţi orb şi pe mine. Tocmai v-am văzut şi eu ce 

aţi făcut acuma. E un comportament care nu vă onorează, să ştiţi, chiar dacă e o deficienţă 
profesională.  

Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Vă onorează pe dumneavoastră. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Sunteţi în faţa unui Consiliu Judeţean şi am rugămintea, domnul secretar, să faceţi şi 

propunerile necesare de sancţionare pentru vot multiplu al domnului consilier judeţean Marc. 
Dacă chiar ţineţi neapărat să duceţi lucrurile mai departe. E un gest mai mult decât o 
nesimţire ceea ce aţi făcut şi pe urmă să-l şi ameninţaţi pe omul care vă atrage atenţia să fiţi 
corect. Trebuie să avem limite.  

Cu 20 voturi “pentru”, 3 voturi “împotrivă” şi 3 “abţineri” propunerea a fost 
aprobată. 

Chiar dacă sunteţi obişnuit cu anumite lucruri care le-aţi făcut de-a lungul vieţii. 
Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, vă rog frumos să vă abţineţi şi să nu mai faceţi afirmaţii la adresa 

mea. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Deci, eu fac afirmaţiile care le consider. Comportamentul dumneavoastră este 

impardonabil şi ar trebui să aveţi bunul simţ măcar să tăceţi, după ce aţi încercat să furaţi 
votul. 

Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, vă rog să vă comportaţi civilizat, ca şi preşedinte al Consiliului 

Judeţean. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Eu m-am comportat foarte civilizat, dar este inadmisibil după ce furaţi votul să 

ameninţaţi un angajat al Consiliului Judeţean. Nu vă permit aşa ceva, atât timp cât voi ocupa 
acest scaun. Şi nu mă provocaţi să fac mai mult decât atât. 

Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Aveţi un comportament ieşit din comun. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Extraordinar. 
Supun aprobării dumneavoastră următoarea propunere în persoana doamnei consilier 

judeţean Montoiu Gabriela Cătălina. Deschidem procedura de vot şi vă rog să votaţi.  
Cu 11 voturi “pentru”, 15 voturi “împotrivă”  şi 1 “abţinere” propunerea nu a 

fost aprobată. 
 
Domnul consilier judeţean Marc Vasile iese din sală. 
 
Următoarea propunere supusă votului dumneavoastră este în persoana domnului 

consilier judeţean Runcan Claudiu Anton. Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi.  
Cu 9 voturi “pentru”, 14 voturi “împotrivă”  şi 3 “abţineri” propunerea nu a 

fost aprobată. 
 
Vă supun aprobării dumneavoastră proiectul de hotărâre în integralitatea lui. 
Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 23 voturi “pentru”, 1 vot “împotrivă” şi 3 “abţineri” proiectul de hotărâre 

a fost adoptat.  
Vă mulţumesc. 

* 
 

Următorul proiect de hotărâre şi îmi cer scuze pentru tot, dar nu m-am gândit că 
trebuie să pun şi miliţieni să urmărească votul acuma. Este inadmisibil şi impardonabil. Dascăl, 
care pregăteşte generaţia de mâine. 

13. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei nr. 2, Cap.II.1 poziţia 1 
din Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 74/26 octombrie 2012 
privind aprobarea organigramei şi a statului de funcţii pe anul 2012 la Centrul 
Judeţean pentru Cultură Bistriţa-Năsăud. 
 Comisia de administraţie, vă rog avizul. 

Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Comisia economică, vă rog avizul. 
Stroe Iulian-Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona-Cristina: - consilier judeţean – 

 Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Dacă sunt intervenţii din partea dumneavoastră. 
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Dacă nu, deschid procedura de vot şi vă rog să votaţi. 
Cu 27 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  

 Vă mulţumesc. 
 
* 

 
Domnul consilier judeţean Marc Vasile intră în sală. 

 
Şi proiectul suplimentar care vi l-am propus la ordinea de zi: 
 
Proiect de hotărâre privind aprobarea retransmiterii obiectivului de investiţii 

sectorul de drum DJ 172D de la km 0+000 la km 42+150 care face legătura între 
Ilva Mică  şi  limita judeţ Suceava, judeţul Bistriţa-Năsăud, din administrarea 
Ministerului Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice în administrarea 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. 

Comisia de urbanism, vă rog avizul. Domnul vicepreşedinte. 
 Rogozan Florin-Grigore: - consilier judeţean – 

Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Vă mulţumesc domnule vicepreşedinte. 
Dacă sunt intervenţii. Dacă nu, deschid procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 28 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  

 Vă mulţumesc. 
 

* 
 

La Diverse dacă sunt intervenţii din partea dumneavoastră. 
Domnul consilier Coman, vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi. Ştim cu toţii cum arată unele drumuri din judeţul 

nostru şi vreau să vă întreb referitor la drumul judeţean din faţa Primăriei Căian, pe o porţiune 
de vreo 50-100 de metri, oare când o să fie plombate gropile care sunt acolo în faţă? 
Consilierii locali mă sună destul de des în ultima vreme pentru problema asta. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule consilier judeţean. Imediat dacă îmi daţi voie să-i dăm 

răspunsul. Răspunsul, în mod normal ar trebui să-l rog pe domnul vicepreşedinte Popescu, 
care coordonează această activitate să vă răspundă dar, ca să nu se interpreteze, o s-o fac eu. 

Am demarat, după aprobarea bugetului, procedurile de achiziţie a acestor servicii de 
întreţinere, reparaţii drumuri judeţene. Procedura ne-a fost contestată de o companie. 
Consiliul Naţional de Soluţionare a Contestaţiilor a suspendat procedura. Procedura în 
continuare este suspendată. Am dat clarificările de rigoare şi procedura de achiziţionare a 
acestor servicii în momentul de faţă este suspendată. Imediat ce se termină procedura de 
achiziţie, vom trece rapid la repararea tronsoanelor de drumuri care au probleme. 

Domnul consilier judeţean Nea Lăcătuş, vă rog. 
Lăcătuş Emil: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte.  
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În legătură cu ajutoarele sociale aş vrea să-l rog pe domnul secretar sau 
dumneavoastră, dacă sunteţi în măsură. Discutam cu mulţi oameni care beneficiază de acest 
ajutor social şi sunt suspiciuni că ar primi şi alţii care nu ar fi în drept. Este posibil sau este 
lege care să permită ca acei care beneficiază de ajutor social să fie afişaţi pe un panou. Adică, 
beneficiari de ajutor social la primărie ... este panou şi ... adică să fie ceva transparent. Să nu 
fie suspiciuni în comunităţi că beneficiază de ajutor social persoane care nu ar fi în drept. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am înţeles domnul consilier judeţean. Domnul secretar, vă rog. 
Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
Aceste ajutoare sociale se acordă de către primării şi sunt verificaţi de către Inspecţia 

de Plăţi Sociale. Consiliul Judeţean nu are, din păcate, nici o atribuţie în acest sens. 
Lăcătuş Emil: - consilier judeţean – 
Mă refeream la afişaj. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul consilier Nea. Cred că răspunsul a fost mai mult decât clar. Noi funcţionăm în 

baza unor legi şi avem anumite atribuţii. Nu avem nici un fel de atribuţii în aces sens. Nu pot 
să mă duc eu la primării, să le cer liste cu ajutoare şi să le pun prin ziare sau pe panouri. 

Lăcătuş Emil: - consilier judeţean – 
Nu prin ziare. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Dar nu sunt atribuţiile noastre. Ele sunt date prin lege. Sunt comisiile de specialitate 

care atribuie calitatea de beneficiar al acestui ajutor. Primăriile cu bani, parte de la primărie, 
parte veniţi de la Guvern – e adevărat că trec prin Consiliului Judeţean, dar cu destinaţie 
precisă – acordă aceste ajutoare, iar instituţia care are dreptul să controleze este Inspecţia 
pentru Plăţi Sociale. 

Lăcătuş Emil: - consilier judeţean – 
Mă refeream că apar suspiciuni că beneficiază alţi oameni ... 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
E adevărat că sunt foarte multe discuţii pe această temă, că beneficiază de aceste 

ajutoare şi oameni care nu întrunesc condiţiile. Dar nu avem nici un atribut de control noi 
asupra acestei situaţii. 

Poftiţi, domnul consilier Lupşan. 
Lupşan Nicolae-Grigore: - consilier judeţean – 
Prin lege, primăriile sunt obligate să afişeze beneficiarii de ajutor social.  
Lăcătuş Emil: - consilier judeţean – 
E obligatoriu să le afişeze? 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Da, prin lege.  
Lăcătuş Emil: - consilier judeţean – 
Pentru că sunt multe primării din judeţ care nu fac lucrul acesta. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
În calitatea dumneavoastră de consilier judeţean solicitaţi-le să respecte legea. Faceţi-le 

o adresă prin care le solicitaţi, conform articolului din lege, să pună la afişierele oficiale ale 
primăriei acest lucru. 

Dacă sunt alte intervenţii. Domnul consilier Curteanu, vă rog. 
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Curteanu Eugen-Dicones: - consilier judeţean – 
Intervenţia mea e dublată de o amărăciune. Ştiţi că la capitolul diverse las pe alţii să se 

manifeste însă, în această şedinţă de consiliu am înregistrat o premieră, cel puţin din iunie 
2012 încoace. S-au rostit cuvinte grele în acest consiliu şi mâhnirea mea e legată de acest 
fapt.  

Dacă există suspiciuni sau probe de fraudă a unuia din consilieri, limitarea atribuţiilor 
dumneavoastră, autolimitarea atribuţiilor dumneavoastră ca şi preşedinte, ar trebui să vizeze 
exact constatarea acestui fapt şi să luaţi măsurile care se cuvin. Dar nu să rostiţi cuvinte care 
nu fac cinste nici dumneavoastră şi nici acestui consiliu. 

Aceasta este poziţia mea. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Şi poate o să uzaţi de poziţia dumneavoastră să-i şi educaţi pe colegii 

dumneavoastră care provoacă astfel de evenimente.  
Poate nu vorbiţi peste mine, dacă tot aveţi un respect deosebit pentru modul în care se 

desfăşoară şedinţele. 
Şi, sigur, în încheiere, îmi permit să vă doresc tuturor - fiind înaintea sărbătorilor de 

Paşte - “Sărbători fericite” şi să vă dea Dumnezeu tot ce e mai bun. 
 

* 
 

Declar şedinţa închisă. 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 
 
 
 
 
 

    P R E Ş E D I N T E,     SECRETARUL JUDEŢULUI, 
EMIL RADU MOLDOVAN              IOSIF REDL 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Intocmit: consilier principal Moldovan Nicoleta ____ 


